

36 (I). Rules governing the Admission of new Members to the United Nations

The General Assembly requests the Security Council to appoint a Committee to confer with a Committee on procedure of the General Assembly, with a view to preparing rules governing the admission of new Members which will be acceptable both to the General Assembly and to the Security Council.

*Forty-ninth plenary meeting,
19 November 1946.*

• • •

At its sixty-seventh plenary meeting, on 15 December 1946, the General Assembly appointed the following members to serve on its Committee on procedure:

Australia, Cuba, India, Norway and the Union of Soviet Socialist Republics.

At the same meeting, the General Assembly was informed that the Security Council had appointed to serve on its Committee on procedure the following countries:

China, Brazil and Poland.

37 (I). Report of the Security Council

The General Assembly, having received and discussed the report of the Security Council,¹

Resolves to pass to the next item on the agenda

*Fifty-fifth plenary meeting,
11 December 1946.*

38 (I). Draft Declaration on the Rights and Duties of States

The General Assembly resolves:

1. To request the Secretary-General to transmit immediately to all Member States of the United Nations and to national and international bodies concerned with international law, the text of the draft Declaration on the Rights and Duties of States presented by Panama,² with the request that they submit their comments and observations to the Secretary-General before 1 June 1947;

2. To refer the said Declaration to the Committee established by the General Assembly during the present session³ to study the methods of codification of international law, and to request the Secretary-General to transmit to this Committee the comments and observations as they are received from the Governments and institutions referred to in the preceding paragraph;

3. To request this Committee to report thereon to the second regular session of the General Assembly;

¹ Document A/93.

² Document A/285.

³ See page 187.

36 (I). Règles pour l'admission de nouveaux Membres à l'Organisation des Nations Unies

L'Assemblée générale invite le Conseil de sécurité à créer une Commission qui se concertera avec une Commission de procédure créée par l'Assemblée générale, en vue de préparer un règlement fixant les conditions d'admission de nouveaux Membres qui puisse être adopté tant par l'Assemblée générale que par le Conseil de sécurité.

*Quarante-neuvième séance plénière,
le 19 novembre 1946.*

• • •

A sa soixante-septième séance plénière, le 15 décembre 1946, l'Assemblée générale désigna comme suit les membres de sa Commission de procédure:

Australie, Cuba, Inde, Norvège, Union des Républiques socialistes soviétiques.

Lors de la même séance, l'Assemblée générale fut informée que le Conseil de sécurité avait désigné comme suit les membres de sa Commission de procédure:

Chine, Brésil et Pologne.

37 (I). Rapport du Conseil de sécurité

L'Assemblée générale, après avoir reçu et discuté le rapport du Conseil de sécurité,¹

Décide de passer au point suivant de l'ordre du jour.

*Cinquante-cinquième séance plénière,
le 11 décembre 1946.*

38 (I). Projet de Déclaration sur les droits et les devoirs des Etats

L'Assemblée générale décide:

1. De demander au Secrétaire général de transmettre immédiatement à tous les Etats Membres des Nations Unies et aux organismes nationaux et internationaux qui s'intéressent au droit international le texte du projet de Déclaration des droits et des devoirs des Etats présenté par le Panama², en les priant de communiquer au Secrétaire général leurs commentaires et leurs observations avant le 1^{er} juin 1947;

2. De renvoyer ladite Déclaration à la Commission créée par l'Assemblée générale au cours de la présente session³ pour étudier les méthodes de codification du droit international, et de demander au Secrétaire général de transmettre à cette Commission les commentaires et les observations au moment où il les recevra des Gouvernements et institutions visés au paragraphe précédent;

3. De demander à ladite Commission de présenter un rapport sur ces commentaires et observations à la deuxième session ordinaire de l'Assemblée générale;

¹ Document A/93.

² Document A/285.

³ Voir page 187.

4. To include this matter in the agenda of the second regular session of the General Assembly.

*Fifty-fifth plenary meeting,
11 December 1946.*

39 (I). Relations of Members of the United Nations with Spain

The peoples of the United Nations, at San Francisco, Potsdam and London, condemned the Franco regime in Spain and decided that, as long as that regime remains, Spain may not be admitted to the United Nations.

The General Assembly, in its resolution of 9 February 1946, recommended that the Members of the United Nations should act in accordance with the letter and the spirit of the declarations of San Francisco and Potsdam.

The peoples of the United Nations assure the Spanish people of their enduring sympathy and of the cordial welcome awaiting them when circumstances enable them to be admitted to the United Nations.

The General Assembly recalls that, in May and June 1946, the Security Council conducted an investigation of the possible further action to be taken by the United Nations. The Sub-Committee of the Security Council charged with the investigation found unanimously:¹

"(a) In origin, nature, structure and general conduct, the Franco regime is a fascist regime patterned on, and established largely as a result of aid received from, Hitler's Nazi Germany and Mussolini's Fascist Italy.

"(b) During the long struggle of the United Nations against Hitler and Mussolini, Franco, despite continued Allied protests, gave very substantial aid to the enemy Powers. First, for example, from 1941 to 1945, the Blue Infantry Division, the Spanish Legion of Volunteers and the Salvador Air Squadron fought against Soviet Russia on the Eastern front. Second, in the summer of 1940, Spain seized Tangier in breach of international statute, and as a result of Spain maintaining a large army in Spanish Morocco large numbers of Allied troops were immobilized in North Africa.

"(c) Incontrovertible documentary evidence establishes that Franco was a guilty party with Hitler and Mussolini in the conspiracy to wage war against those countries which eventually in the course of the world war became banded together as the United Nations. It was part of the conspiracy that Franco's full belligerency should be postponed until a time to be mutually agreed upon."

*The General Assembly,
Convinced that the Franco Fascist Government of Spain, which was imposed by force upon the*

¹ Documents S/75 and S/76.

4. D'inscrire cette question à l'ordre du jour de la seconde session ordinaire de l'Assemblée générale.

*Cinquante-cinquième séance plénière,
le 11 décembre 1946*

39 (I). Relations entre les Membres des Nations Unies et l'Espagne

A San-Francisco, à Potsdam et à Londres les peuples des Nations Unies ont condamné le régime de Franco existant en Espagne et décidé qu'aussi longtemps que ce régime subsistera, l'Espagne ne pourra pas être admise comme Membre des Nations Unies.

L'Assemblée générale, dans sa résolution du 9 février 1946, a recommandé aux Membres des Nations Unies de se conformer à la lettre et à l'esprit des déclarations de San-Francisco et de Potsdam.

Les peuples des Nations Unies assurent la nation espagnole de leur sympathie constante et de l'accueil chaleureux qu'elle recevra lorsque les circonstances lui permettront d'être admise dans l'Organisation des Nations Unies.

L'Assemblée générale rappelle qu'en mai et juin 1946, le Conseil de sécurité a procédé à une étude des mesures que les Nations Unies pourraient prendre ultérieurement à cet égard. Le Sous-Comité du Conseil de sécurité chargé de cette étude a conclu unanimement:¹

"(a) Par son origine, sa nature, sa structure et son comportement général, le régime franquiste est un régime fasciste calqué sur l'Allemagne nazie de Hitler et l'Italie fasciste de Mussolini et institué en grande partie grâce à leur aide.

"(b) Au cours de la lutte prolongée menée par les Nations Unies contre Hitler et Mussolini, Franco, en dépit des protestations réitérées des Alliés, a fourni une aide très importante aux Puissances ennemies. Tout d'abord, par exemple, de 1941 à 1945, la Division bleue d'infanterie, la Légion espagnole des volontaires et l'Escadrille Salvadore ont combattu contre la Russie soviétique sur le front de l'Europe orientale. En second lieu, en été 1940, l'Espagne a pris Tanger en violation du statut international de cette ville et, du fait qu'elle entretenait une armée dans le Maroc espagnol, elle immobilisait des effectifs considérables de troupes alliées en Afrique du Nord.

"(c) Des documents irréfutables établissent que Franco a été coupable, à côté de Hitler et de Mussolini, d'avoir fomenté la guerre contre les pays qui, au cours de la guerre mondiale, se sont finalement associés sous le nom de Nations Unies. Il a été prévu, dans le plan de cette conspiration, que la participation intégrale de Franco aux opérations de guerre serait différée jusqu'à un moment à déterminer d'un commun accord."

L'Assemblée générale,

Convaincue que le Gouvernement fasciste de Franco en Espagne, qui a été imposé par la force

¹ Documents S/75 et S/76.